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2. Sotsiaalkomisjoni tööplaan
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Päevakorrapunkt 1
Päevakeskuse rajamisest

Märjamaa  Haigla  AS  juhatuse  liige  Sulo  Puusta  saatis  14.02.2020  sotsiaalkomisjonile  pöördumise
ettepanekuga ehitada Märjamaa vallale Sotsiaalkeskus (päevakeskus). 

V.  Karu  sõnas  sissejuhatuseks,  et  veel  paar  aastat  tagasi  oli  väga  aktiivselt  päevakorral  Märjamaa
tervisekeskuse ehitamine, mis teatud põhjustel on nüüdseks vist „hingusele läinud“. See projekt oleks
lahendanud perearstide ruumiprobleemid ning parendanud nende töökeskkonda. 
V. Karu: Peaksime mõtlema, mida ikkagi  valla rahva jaoks pakkuda, arvestades seda, et meie tulevik on
pigem  vanemapoolne  ühiskond.  Kuidagi  peame  nende  inimeste  jaoks,  kes  oma  igapäevaseks
toimetulekuks  vajavad tuge,  seda  pakkuma.  Päevakeskused  on  Eestis  selleks  küllaltki  levinud vorm.
Võibolla õnnestub meil Märjamaale midagi sellist rajada. 

*V. Karu andis sõna plaanide tutvustamiseks S. Puustale.
S. Puusta avaldas esmalt kahetsust, et tervisekeskusest on loobutud, kuid lisas, et viimane lahendus, kus
kolm tegutsevat perearsti sealt välja jäeti, poleks olnud ka kõige parem lahendus.
V.  Karu  sõnas,  et  algne  idee  oli,  et  kõik  Märjamaal  tegutsevad  perearstid  oleks  koondunud  ühte
keskusesse, ühe katuse alla, kuid see ei eeldanud nende koondumist ühte äriühingusse. 
L. Miil juhtis tähelepanu sellele, et võimalust pakuti kõikidele, kuid osad perearstid ei olnud nõus end
projektiga siduma.
V. Karu täpsustas, et ei oldud nõus sõlmima eellepingut, kuid ei olnud ka otsest keeldumist, et kui neile
uusi ruume pakutakse, et nad siis neid vastu ei võtaks. 
L. Miil: Tol ajal oli see tingimuseks.
V. Karu: Oli tingimuseks, kuid tol ajal me saime sellest isegi üle. Kui tervisekeskus oleks valmis, siis ma
pigem arvan, et nad oleks sinna ümber kolinud, kuid oleksitel pole enam mõtet peatuda. 
S. Puusta tunnistas, et tänasel päeval on perearstide seis päris hea, kuid see seis võib olla väga ajutine ja
see võib minna kiiresti halvaks ning selleks peab valmis olema. 
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Kõneldi perearstidest Märjamaal ja Eestis üleüldiselt. Rääkisid L. Miil, I. Aviste, S. Puusta, R. Lippus.
R. Lippus tõstatas teema, et mida saaks teha, et katastroofi ära hoida, kuidas omavalitsus saaks toetada?
V.  Karu  avaldas  arvamust,  et  enam  ei  paista  abi  olevat  ka  rahast.  KOVil  on  võimalus  pakkuda
elamispinda, ühekordset toetust, palgalisa.
R. Lippus arvas, et  nii  arstidele kui õpetajatele elamispinna pakkumine on Märjamaa valla jaoks üks
prioriteetsemaid küsimusi. Rahaga enam ei meelita, kuid ametipind võiks n ö präänikuna siiski mõjuda. 
S. Puusta kahtles, kas arstidele elamispind oleks piisavaks põhjuseks Märjamaale tööle asumiseks. 
Toimus arutelu.

Kell 13.24 saabus A. Ülemaante.

*S. Puusta rääkis ASi Märjamaa Haiga tegemistest – tegemist on õendushaigla ja hooldekoduga (ei paku
perearstiteenust, rendib vaid ruume neile ja ka PERHile, s.o kiirabile). ASi leping haigekassaga lõppeb
30.09.2021.  Kui  uut  lepingut  ei  sõlmita,  siis  Märjamaa  Haigla  lõpetab  haiglana  tegutsemise  ning
jätkatakse üldhooldekoduna. 
S. Puusta juhtis tähelepanu sellele, et AS Märjamaa Haigla ei ole suurt kasumit teeniv äriettevõtte, vaid
tavaline õendushaigla koos hooldekoduga, mis osutab valla rahvale teenuseid. ASi nõukogus on inimesi,
kes saavad sellest teisiti aru. 
S. Puusta tuletas meelde, et siis, kui veel olid tervisekeskuse rajamise plaanid ning selle valmides oleks
haigla  hoones  perearstide  ruumid  vabanenud,  tehti  sotsiaalosakonnale  ettepanek  teha  vabanevatesse
ruumidesse päevakeskus, kus saaks arendada edasi sotsiaalteenuseid. 
S. Puusta tõi probleemina esile, et pea 30 aasta vanuse haiglahoone insenervõrgud vajavad renoveerimist.
Selleks omakorda on vaja vahendeid. Nõukogu tegi ettepaneku suurendada aktsiakapitali ja kohustas teda
pöörduma volikogu poole avaldusega suurendada aktsiakapitali. 
S.  Puusta: Kui AS iseenesest  on loodud  proforma,  ainuüksi  selleks, et  ta saaks eksisteerida vastavalt
tervishoiuteenuste korraldamise seadusele, kas siis on mõttekas hakata sellist ettevõtet kapitaliseerima?
Me ei tea, mis saab peale koroonakriisi? Kas hakatakse rohkem maksustama? Üks võimalik maks on
ettevõtte  tulumaks,  kapitalimaks.  Põhimõtteliselt,  ettevõttele  kui  sellisele,  ei  ole  sellest  kapitali
kasvatamisest  mingit  kasu  kuna  see  ettevõte  on  lihtne  haigla,  mis  mõne  aja  pärast  on  ehk  ainult
üldhooldekodu ja osutab vallale vajalikke sotsiaalteenuseid.
V. Karu märkis, et teenus, mida AS Märjamaa Haigla praegu osutab on sisult sotsiaalset laadi, KOVile
kindlasti vajalik ja see ei ole orienteeritud kasumi teenimisele. Siiani on haigla end ise ära majandanud
tänu sellele, et meil on olnud leping haigekassaga. Teenuse iseloomu tõttu ei ole kasumi teenimine olnud
selle ASi puhul esmane. 

S. Puusta märkis, et päevakeskus iseenesest nii väga AS Märjamaa Haigla mure ei olegi. Haigla mure on
pigem  selle  hoone  renoveerimine.  Idee  on  viia  kokku  kaks  asja  –  haigla  renoveerimine  ja
päevakeskuse/sotsiaalkeskuse rajamine. Ilmselt haiglast kujuneb tulevikus välja valla sotsiaalkeskus, kus
muuhulgas oleks ka valla sotsiaalosakonna tööruumid.  Protsessi võiks alustada päevakeskuse ja haigla
renoveerimisega. 
S. Puusta kordas, et tema ideed, teha kõike seda läbi aktsiakapitali, et toeta. Aktsiakapitali saab, ilma
põhikirja  muutmata,  suurendada  seniselt  160  tuhandelt  eurolt  640  tuhande  euroni.  Võib  muuta  ka
põhikirja, kuid, kui lähtuda asja olemusest, siis kas seda on mõttekas teha? 
M.  Viska  lisas,  et  teenused,  mis  päevakeskusesse  esialgu  mõeldud,  ei  ole  ükski  kasumlik  teenus  –
päevakeskus on eelkõige mõeldud eakate, vaimupuudega ning psüühikahäiretega inimeste päevahoiuna, 
s.o inimestele, kes elaks oma kodudes, kuid päevahoid võimaldaks nende lähedastel aktiivselt osaleda
tööelus. Päevakeskus ei dubleeriks tänase Märjamaa Sotsiaalkeskuse teenuseid. 

S.  Puusta:  Ettepanek  –  asutada  Sihtasutus  Märjamaa  Valla  Hoolekanne.  SA  oleks  valla  poolt
sihtfinantseeritud. SA renoveeriks haigla, ehitaks päevakeskuse. Haiglana tegutsemise lõppedes annaks
vald sihtasutusele üle Märjamaa Haigla varad ning SA osutaks nii hooldekoduteenust kui päevakeskuse
teenust. 
S.  Puusta  sõnas,  et  praeguseid  tendentse  silmas  pidades  on  vaid  aja  küsimus,  millal  haiglateenus
Märjamaal lõppeb. 

M. Viska nõustus, et ASi aktsiakapitali suurendamine ei anna mitte midagi ning avaldas lootust, et AS
saaks õendushaiglana võimalikult kaua tegutseda, sest see on meie valla inimestele väga hea teenuste
kombinatsioon. 
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Toimus arutelu. Kõnelesid V. Karu, I. Aviste, S. Puusta, M. Viska, A. Ülemaante, R. Lippus. Räägiti
kohapealsetest teenustes nüüd ja tulevikus.

*R. Lippus: Kas vallal on võimekus kanda nii renoveerimiskulud kui kõik muud kulud, mis kaasnevad
päevakeskuse avamisega?
S. Puusta: Rääkisin rahandusosakonnaga. Tervisekeskuse raha, mis algul oli planeeritud aastasse 2021, oli
lõpuks planeeritud 2022. aastasse. Saan aru, et siin on ca 560 tuhat.. Kujutan ette, et 2022 on võimalik
teha selle asjaga algust ja edaspidi, nagu ma rahandusosakonnast aru sain, on ressursid vabad. Siis saaks
juurde planeerida. Seda, kui palju täna väljapakutud projekt, maksma läheb, on keeruline öelda. /../ Kui
300-400 m2, siis ehk 700-800 tuhat eurot juurdeehitus ja 400-500 tuhandega saaks haiglahoone süsteemid
renoveeritud ja viimistluse tehtud. 
 
*R. Lippus: Mis selle raha eest valla elanikud saavad?
S. Puusta vastas, et seda tuli ta täna siia asjatundjatega arutama, sest ta ei pea ennast sotsiaalvaldkonnas
nii  suureks  asjatundjaks,  et  siin  nõu anda  ja  öelda,  mida  vallal  ja  vallarahval  vaja  on.  Tema pakub
koostööd ja on nõus igatpidi aitama.
Toimus arutelu. 
M. Viska loetles, mida valla elanik selle raha eest peaks saama:
-  üldhooldusteenus,  mida  ka  täna  AS  Märjamaa  Haigla  osutab,  on  vallale  kohustuslik
sotsiaalhoolekandeteenus, s.t ta kas osutab seda ise või tellib. Seega see, mis puudutab olemasoleva hoone
tehnosüsteemide renoveerimist, siis vald parendab seeläbi kohustusliku teenuse osutamise tingimusi ja
kvaliteeti;
- saaksime hakata arendama neid teenuseid, millest me seni suurt puudust tunneme, nt vaimupuudega,
psüühikahäiretega ning eakate inimeste, keda ei julge päevaks üksi koju jätta, päevahoid; 
- pesemistingimuste loomine neile,  keda küll  omaste poolt  hooldatakse kodus, kuid kellel ei  ole seal
sobivaid pesemistingimusi. 
R. Lippus tõdes, et kindlasti on taolist päevakeskust vaja, kuid iseküsimus, millised on valla võimalused –
kui laialt tiibu sirutada?
V. Karu sõnas, et tema hinnangul finantsiline võimekus ehk kannataks välja, teine küsimus on poliitilises
võimekuses – kuivõrd on selles asjas üksmeelt.
R. Lippus märkis, et sellega tuleks piirkonda juurde ka töökohti.
M.  Viska  arvas,  et  pakutavate  teenuste  puhul  võib  finantseerijaks  siiski  suuresti   jääda  vald,  kuid
sotsiaalhoolekanne ongi valla kohustuseks.

*S. Puusta: Nii, nagu tegite spordielu korraldamiseks SA Märjamaa Valla Spordikeskus, nii võiks teha ka
sotsiaalhoolekande probleemide lahendamiseks, perspektiivi paika panemiseks, tegevuste korraldamiseks
SA Märjamaa Valla Hoolekanne.
S. Puusta juhtis tähelepanu sellele, et kui AS enam õendushaiglana ei jätka, kaotab töö ca 15 inimest ja
koos sellega kaotame kompetentsust. 
Toimus arutelu.
V.  Karu  pakkus,  et  järgmise  sammuna  võiks  sotsiaalkomisjon  teha  asjakohase  ettepaneku  valla
arengukavasse, s.t ettepaneku lisada arengukavasse päevakeskuse rajamise vajadus ning kajastada see ka
investeeringute kavas.
R. Lippus: Kas sellist ettepanekut tehes võiks sotsiaalkomisjon kirjeldada ka neid teenuseid, funktsioone,
mida see päevakeskus hakkab osutama?
M. Viska: Arvan, et enne kui sotsiaalkomisjon ettepaneku teeb, sõnastame lähteülesande, mis tähendab, et
mõtleme  läbi,  mis  hakkab  olema  päevakeskuse  sisu.  Eesmärk  on  teada  –  pakkuda  vajalikke
sotsiaalteenuseid, kuid tuleb konkreetselt määratleda sihtrühm, vajalikkuse põhjendus jm.
S.  Puusta:  Ja  koos  siis  haigla  tehnosüsteemide  renoveerimisega,  sest  minu esitatud  idee  järgi  tuleks
päevakeskus haigla juurde Veski tn äärde.
V. Karu: Päevakeskust saaks tehniliselt siduda haigla tehnosüsteemidega?
S. Puusta kinnitas, et see on võimalik ning tutvustas ühte võimalikku lahendust. 
Toimus arutelu. 

*S.  Puusta märkis,  et  ta  on raskustes ASi eelarve koostamisega - pole selge,  mida investeeringutena
kavandada.  Aktsiakapitali  tõstmine  ei  tundu  eriti  hea  mõte  olevat.  Siin  sai  pakutud  sihtasutuse
moodustamist. Kuidas sellega on?
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V. Karu arvas, et sihtasutusega ei kiirustaks. Otsustaks siis kui on selge, mis saab haigekassa lepingust.
S. Puusta: Küsimus on selles, et läbi kelle haigla renoveerimist ja päevakeskuse ehitust finantseeritakse?
Kes on see juriidiline keha? Äriühingu sihtfinantseerimine on vist problemaatiline, kuigi samuti võimalik.
Oletame, et AS ehitab. Teine võimalus, et seda teeb SA ja hiljem võtab ka haigla oma alla ja moodustubki
SA Märjamaa Valla Hoolekanne.
Toimus arutelu. 
S. Puusta: Kas planeerin vajalikud vahendid ASi eelarvestrateegiasse?
V. Karu vastas, et soovitada, kas planeerida või mitte, on keeruline. ASi strateegias oleks see kui märk,
kuhu poole haigla tahaks liikuda, kuid kas see teostub või mitte, on täna siin laua taga keeruline öelda. 
S. Puusta: Võtaks sammu tagasi ja ei kiirustaks SA loomisega ning vaataks seda protsessi kui läbi ASi
finantseerimist – sihtfinantseeritakse läbi ASi, kes renoveerib haigla ja ehitab keskuse. 
V. Karu: Pigem nii. Enne kui ei ole see oma kohta valla arengukavas leidnud, ei ole põhjust ka SA-ga
edasi minna. 

R. Lippus küsis ASi saatuse kohta juhul kui haigekassaga uut lepingut ei saada.
S. Puusta tegi kokkuvõtte: ära tuleks muuta ASi nimi, sest nimi Märjamaa Haigla oleks siis eksitav; tuleb
mõelda, kas muuta tegutsemisvormi; lahkub ca 15 meditsiinitöötajat ja spetsialisti, sest koosseise tuleb
vähendada; ilmselt tuleb loobuda röntgenist (üks põhjus ka tehnika vananemine ja küsimus ka tööjõus, s.o
radioloogiatehnikus).

Otsustati: Toetada  päevakeskuse  rajamise  ideed.  M.  Viska  koostab  lähteülesande.  Lähteülesandes
märkida,  et  visioonina  nähakse,  et  päevakeskuse  ideed  elluviimiseks  asutab  vald  sihtasutuse.  Kui
komisjoni  liikmetel  on  ideid,  siis  annavad  neist  teada  M.  Viskale.  M.  Viska  esitab  lähteülesande
arutamiseks sotsiaalkomisjonile, misjärel tehakse vastav ettepanek arengukava muutmiseks. 

Päevakorrapunkt 2
Sotsiaalkomisjoni tööplaan

Toimus arutelu.

Otsustati: Leppida kokku alljärgnevas tööplaanis:

Aeg Teema
august  Päevakeskuse lähteülesanne.

 Erivajadustega lapsed lasteaedades.
 Ühistransport.

september  Erivajadustega  lapsed  valla  koolides  -  koolide  valmidus  uueks  õppeaastaks.
Koolijuhtide ülevaated.

oktoober  Tööst  erivajadustega  lastega.  Sotsiaalkomisjoni  ja  hariduskomisjoni  ühine
koosolek.

Otsustati: Komisjoni koosolekuid teha kuu 1. reedel algusega kell 13.
Järgmine koosolek on 7. augustil kell 13.

Päevakorrapunkt 3
Muud küsimused

*) Sotsiaalosakonna juhataja M. Viska informatsioonid
- 15. juunist alustab tööd uus haridusnõunik (varem töötanud sotsiaalpedagoogina, erialalt psühholoog);
-  uued on  ka  lastekaitsetöötajad  (üks  püsilepinguga,  teine  asendajana  ametniku  lapsehoolduspuhkuse
ajaks); 
- käima on läinud HEVKOde ja sotsiaalpedagoogide kovisioonid R. Lippuse eestvedamisel ning nendega
jätkatakse;
-  1. septembrist on vallavalitsuse struktuuris psühholoogi ametikoht;
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-  erivajadustega lapsed lasteaias – ainult  sobitusrühmade baasil  me probleeme ei  lahenda.  Probleemi
lahendamine eeldab investeeringuid  –  juurdeehitust.  Kuigi  vallas  on lasteaedu,  kus  on  ruumi,  ei  saa
erivajadustega lapse vanemaid sundida last transportima 30 km kaugusele. 
 

*) Mured ühistranspordiga
I. Aviste tõi esile ühistranspordi kriitilise seisu – Tallinna tööle pääseda on keeruline ka Tallinn-Pärnu
mnt ääres elavatel inimestel.
A.  Ülemaante  lisas,  et  probleemiks on,  et  ühistranspordiga ei  pääse Tallinnast  õpilased Vana-Vigala
TTK-sse. Nii palju busse on liinilt ära võetud. Kool on korraldanud omalt poolt transpordi. Algselt käidi
vastas Kullamaal, nüüd puudub võimalus ka Kullamaale saada. Võimalik, et kool peab korraldama veo
Ristilt Vigalasse.  

*) Märjamaa valla lapsed Kullamaal
A. Ülemaante soovis teada, miks valla ametnikud saadavad lapsi Kullamaale kui lapsele siinne kool ei
sobi või ei saa laps õppimisega hakkama. Sellega läheb vallast välja ju ka raha. On ju ka Vigala kool, kus
on õpilaskodu?
M. Viska vastas, et suunamist ei ole – sotsiaaltöötajad otsivad lahendust üksikjuhtumitele. 
Toimus arutelu. 

/allkirjastatud digitaalselt/                                                         /allkirjastatud digitaalselt/

Villu Karu                                                                                Janika Liländer
koosoleku juhataja                                                                    protokollija
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